
  
 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ 

သတင္းစာစဥ္
အမွတ္ (၂၈)၊ ဧၿပီ ၄ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

၁

မတ္ ၂၃၊ ၂၀၁၇

ရွမ္းျပည္နယ္စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒ 
ျပန္လည္သံုးသပ္ျခင္းႏွင့္ နည္းဥပေဒမ်ား 
ေရးဆြဲျပ႒ာန္းႏုငိရ္န ္ တိုကတ္ြန္းျခင္းအဆုိကိ ု
ရွမ္းျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ပၪၥမပံုမွန္ အစည္း 
အေဝးတြင္ ကန္႔ကြက္သူမရွိ အတည္ျပဳခဲ့ 
သည္။

မတ္လ ၂၀ ရက္က စတင္က်င္းပေန 
သည့္ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ စားလွယ္ ေဒၚနန္းစမ္း 
စမ္းေအး(သီေပါ ၁၊ SNLD) က တင္သြင္း 
ေဆြးေႏြးခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ ထို႔ေနာက္ ရွမ္း 
ျပည္နယ္စည္ပင္သာယာေရး နည္းဥပေဒ 
ေရးဆြဲျပ႒ာန္းႏုိင္ရန္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ႏွစ္ဦးက ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခ့ဲသည္။

‘‘စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒက ရွိထား 
တယ္။ အေသးစိတ္စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းေတြ၊ 

ရွမ္းျပည္နယ္စည္ပင္ဥပေဒ ျပန္လည္သံုးသပ္၍ 
နည္းဥပေဒေရးဆြဲရန္ အဆိုကို 
ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အတည္ျပဳ

လုပ္နည္းလုပ္ဟန္ေတြမပါတဲ့အတြက္ အဆို 
ကို တင္တာပါ’’ဟု ေဒၚနန္းစမ္းစမ္းေအးက 
ေျပာသည္။

အဆိုကို အတည္ျပဳၿပီးျဖစ္သျဖင့္ ရွမ္း 
ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီးဌာနက 
နည္းဥပေဒအား ျပန္လည္ေရးဆြဲရမည္ျဖစ္ 
ၿပီး လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းရမည္ 
ျဖစ္သည္။

‘‘နည္းဥပေဒမရွိတဲ့အတြက္ ဥပမာအေန 
နဲ႔ေျပာရင္ စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ 
ေရြးခ်ယ္တဲ့အခါမွာ တန္းတူညီမွ်မရႏိုင္ဘူး။ 
အရည္အခ်င္း သတ္မွတ္ခ်က္၊ အသက္ 
အကန္႔အသတ္စသျဖင့္ မရွိထားဘူး။ လုပ္ 
ထံုးလုပ္နည္းသာ ျပ႒ာန္းထားရင္ ဌာနဆိုင္ 
ရာနဲ႔ လူထုၾကားမွာ ပဋိပကၡေတြမျဖစ္ပြား 
ေတာ့ဘူး’’ဟု ေဒၚနန္းစမ္းစမ္းေအးက ေျပာ 
ၾကားသည္။
(ကုုိးကား - http://www.7daydaily.com/story)

မတ္ ၃၀၊ ၂၀၁၇ 

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရက 
၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြက္ ေဆာင္ 
ရြက္မည့္ လူကူးခံုုးေက်ာ္တံတားတည္ 
ေဆာက္မည့္လုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ ၿမိဳ႕ေတာ္ေဂါက္ 
ကြင္းတည္ေဆာက္ေရးလုုပ္ငန္းမ်ားမွ ဘတ္ 
ဂ်က္ က်ပ္သန္း ၄၂၀၀ ေက်ာ္ကိုု တိုင္းအစိုးရ 
က ျဖတ္ေတာက္လိုက္သည္။

ျပန္လည္ပိုလွ်ံလာမည့္ ဘတ္ဂ်က္ကုိ 
တျခားလိုအပ္သည့္ ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ ေခါင္း 
စဥ္ေျပာင္း၍ အသုံးျပဳသြားရန္ တုုိင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ စီမံကိန္းႏွင့္ ဘ႑ာေရး 
ေကာ္မတီဥကၠ႒ ေဒၚစႏၵာမင္းက ေျပာၾကား 
သည္။

လူကူးခံုုးေက်ာ္တံတား ၆ စင္းႏွင့္ စတုုဂံ 
ပံု ခုံးေက်ာ္တံတားမွ ပိုလွ်ံလာမည့္ က်ပ္ 
သန္း ၃၇၀၀ ကိုု ရန္ကုုန္စည္ပင္နယ္နိမိတ္ 
၃၃ ၿမိဳ႕နယ္အတြင္း လမ္းတံတားႏွင့္ဖြံ႔ၿဖိဳး 
ေရးလုုပ္ငန္းမ်ားတြင္ သံုုးစြဲသြားမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း တုိင္းေဒသႀကီး စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာ 
ေရးဝန္ႀကီး ဦးျမင့္ေသာင္းကလည္း လႊတ္ 
ေတာ္တြင္ လာေရာက္ရွင္းျပခဲ့သည္။

(ကုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုတ္တင္ျပသည္)

လူကူးခံုးေက်ာ္တံတား

မ်ားႏွင့္ ၿမိဳ႕ေတာ္

ေဂါက္ကြင္းျပဳျပင္ေရး

ေတာင္းခံေငြမွ 

က်ပ္သန္း ၄၂၀၀ ေက်ာ္ 

လႊတ္ေတာ္ျဖတ္ေတာက္

၂ဝ၁ဝ-၂ဝ၁၅ 
ျမန္မာႏုိင္ငံ၊ တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ား

စြမ္းေဆာင္ရည္ ေလ့လာသုံးသပ္မႈ 

အစီရင္ခံစာ
ထြက္ရွိၿပီျဖစ္ပါသျဖင့္ ရယူလိုပါက info@emref.org သုိ႔ 

ဆက္သြယ္ ေတာင္းခံႏိုင္ပါသည္။



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၈)

www.emref.org www.facebook.com/emrmyanmar

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး 

လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္

စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္

ျမန္မာသုေတသန ေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၀၀၀၇၅၁၉

၂

မတ္ ၂၅၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္ သံျဖဴဇရပ္ႏွင့္ ေရးၿမိဳ႕နယ္ 
အတြင္း Bedok Construction & Engineer-
ing Co; Ltd ႏွင့္ အေရွ႕ေတာင္ အေထြေထြ 
စြမ္းအင္ႏွင့္ လွ်ပ္စစ္ကုမၸဏီလီမိတက္ SEGEP 
တုိ႔၏ စီမံကိန္းမ်ားအား မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္က မတ္လ ၂၄ ရက္ေန႔တြင္  အတည္ျပဳ 
လိုက္သည္။

Bedok Constrution & Engineering 
Co,Ltd ကုမၸဏီေဆာင္ရြက္မည့္ မြန္ျပည္ 
နယ္ေဒသဖြ႕ံၿဖဳိးေရးစီမံကိန္းသည္ သံျဖဴဇရပ္ 
ၿမဳိ႕နယ္ႏွင့္ ေရးၿမဳိ႕နယ္ၾကားတြင္ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္မည္ျဖစ္ၿပီး ျပည္နယ္စက္မႈဇုန္၊ 
ငါးလုပ္ငန္းဇုန္၊ ေရနက္ဆိပ္ကမ္းဇုန္၊ အထူး 

စီးပြားေရးဇုန္၊ အိမ္ယာစီမံကိန္းဇုန္ႏွင့္ မြန ္
ျပည္နယ္အစုိးရပုိင္စီမံခန္႔ခြဇံုဲတုိ႔ကုိ လ်ာထား 
သည္ဟု မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႔မွ သိရသည္။

ထို႔အတူ အေရွ႕ေတာင္ အေထြေထြစြမ္း 
အင္ႏွင့္ လွ်ပ္စစ္ကုမၸဏီလီမိတက္ (SEGEP) 
မွ သံျဖဴဇရပ္ၿမိဳ႕နယ္ႏွင့္ ေရးၿမိဳ႕နယ္အတြင္း 
လွ်ပစ္စဓ္ါတ္အား  ျဖန္႔ျဖဴးေပးႏိငု္ေရးအတြက ္  
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ မဲခြဲဆံုုးျဖတ္ကာ 
အတည္ျပဳခဲ့သည္။ 

ဒုတိယအႀကိမ္မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ပဥၥမပုံမွန္အစည္းအေဝးကုိ မတ္လ ၁၅ မွ 
၂၄ ရက္ေန႔အတြင္း ၆ ရက္ၾကာက်င္းပခဲ့ရာ၌ 
ေမးခြန္း (၂၈)ခု၊ ေမးျမန္း ေျဖၾကားျခင္း၊ 
အဆို(၁)ခုအား ေဆြးေႏြးအတည္ျပဳျခင္း၊ 
အစီရင္ခံစာ(၃)ခုအား မွတ္တမ္းတင္ျခင္း၊ 

ဥပေဒၾကမ္း(၂)ရပ္အား အတည္ျပဳျခင္း၊ 
လႊတ္ေတာ္ေရးရာေကာ္မတီ(၇)ရပ္ ျပင္ 
ဆင္ဖြဲ႕စည္းျခင္းႏွင့္ သက္တမ္းတိုးျမႇင့္ျခင္း 
တို႔အား အတည္ျပဳျခင္း၊ မြန္ျပည္နယ္ဘက္
စံုဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက္ ေဆာင္ရြက္ 
မည့္စီမံကိန္းအား အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္ရြက္ေရးကိစၥမ်ားမွ လွ်ပ္စစ္ထုတ္လုပ္ 
ေရးကိစၥတစ္ခုတည္းကိုသာ အတည္ျပဳျခင္း 
ႏွင့္ သံျဖဴဇရပ္ၿမိဳ႕နယ္ႏွင့္ ေရးၿမိဳ႕နယ္အတြင္း 
လွ်ပ္စစ္ဓါတ္အားျဖန္႔ျဖဴးေပးႏိုင္ေရးအတြက္ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေရးကိစၥ 
တင္ျပျခင္းတို႔အား အတည္ျပဳျခင္းတို႔ကို 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ 
(ကုိးကား -  မြန္သတင္းေအဂ်င္စီ၊ http://burmese.

bnionline.net/)

လ်ွပ္စစ္ထုတ္လုပ္ျဖန္႔ျဖဴးေရးစီမံကိန္း ႏွစ္ခုအား 
မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ

မတ္ ၃၀၊ ၂၀၁၇ 

စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးအစိုးရကတင္ျပ 
ထားေသာ စီမံကိန္း ၅၆ ခုအနက္ လုပ္ငန္း 
စီမံကိန္း ၅၀ ေက်ာ္ကို ရပ္ဆိုင္းၿပီး သုံးခုကို 
သာ ေဆာင္ရြက္ရန္ မတ္လ ၃၀ ရက္ေန႔က 
က်င္းပသည့္ စစ္ကုိင္းတိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္ 
မဲခြဲဆံုးျဖတ္ အတည္ျပဳခဲ့သည္။

စီမံကိန္းႏွင့္ ဘ႑ာေရးဝန္ႀကီး ဦးစိုးဦး 
တင္ျပလာသည့္ လုပ္ငန္း ၅၆ ခုကို ေဆာင္ 
႐ြက္ျခင္းျပဳ၊ မျပဳ လႊတ္ေတာ္တြင္ မဲခြဲဆံုး 
ျဖတ္ခဲရ့ာ  စစ္ကုိင္းၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာက 
အေကာင္အထည္ေဖာ္မည့္ ေရႊမင္းဝန္ ၂၃ 

လမ္းႏွင့္ ၂၅ လမ္းတြင္ ေရေျမာင္းျပဳလုပ္ျခင္း 
အပါအဝင္ ေရအသံုးခ်စီမံခန္႔ခြဲမႈဦးစီးဌာန 
က ေရႀကီးမႈျပန္လည္ထူေထာင္ေရးလုိအပ္ 
ေသာပစၥည္းမ်ား ဝယ္ယူျခင္းစသည့္ လုပ္ 
ငန္းသံုးခုသာ ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္ရန္ 
သေဘာတူညီမႈရရွိခဲ့ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထံမွ သိရသည္။

“ေက်းလက္ေဒသေတြမွာ ဖိနပ္ခြၽတ္ၿပီး 
လမ္းေတြမေကာင္း၊ တံတားေတြမေကာင္း 
လို႔ သြားလာေနရခ်ိန္မွာ ဝန္ထမ္းအိမ္ရာေတြ 
မွာ ေငြအမ်ားႀကီး သုံးထားတာေတြအတြက္ 
မုိ႔ သေဘာမတူတာပါ”ဟု အရာေတာ္ၿမိဳ႕နယ္ 
၂ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးဝဏၰ 

က ေျပာဆိုသည္။
အဆိုပါ စီမံကိန္း ၅၃ ခုကို ေဆာင္ 

ရြက္ျခင္းမျပဳေၾကာင္း ဆံုးျဖတ္လိုက္သည့္ 
အတြက္ ထြက္ေပၚလာသည့္ ေငြေၾကးမ်ား 
ကို ေရႀကီးေရလွ်ံမႈျဖစ္ေပၚေနသည့္ ေဒါင္း 
ျမဴးေခ်ာင္းကိုျပဳျပင္ရန္ က်ပ္သန္း ၅၀ဝ ကို 
ဖယ္၍ က်န္ေငြမ်ားကို စစ္ကိုင္းတိုင္းအတြင္း 
ရွိ ၿမိဳ႕နယ္ ၃၇ ၿမိဳ႕နယ္၏ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္း 
မ်ားကို အညီအမွ် ခြဲေဝေဆာင္ရြက္မည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း လဟယ္ၿမိဳ႕နယ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးကယ္က ေျပာၾကားသည္။

(ကုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုတ္တင္ျပသည္။) 

တိုင္းအစိုးရ၏ စီမံကိန္း ၅၀ ေက်ာ္ရပ္ဆိုင္းရန္ စစ္ကိုင္းလႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ
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၃

မတ္ ၂၃၊ ၂၀၁၇ 

ျမစ္ႀကီးနားၿမိဳ႕တြင္းရွိ ျပည္နယ္ေဂါက္ 
ကြင္းအား ျပည္သူ႔ဥယ်ာဥ္အျဖစ္ေဆာင္ 
ရြက္ရန္ တင္သြင္းခဲ့ေသာအဆိုကို ကခ်င္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္  မဲခြဲဆံုးျဖတ္ရာ 
အဆို႐ႈံးနိမ့္ပ်က္ျပယ္သြားၿပီျဖစ္သည္။

ယင္းအဆိုကို ဒုတိယအႀကိမ္ ကခ်င္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၊ ဆ႒မပုံမွန္အစည္း 
အေဝး၊ တတိယေန႔က တႏုိင္းၿမိဳ႕နယ္၊ မဲဆႏၵ 
နယ္အမွတ္(၂)မွ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးေဇာ္ဝင္းက တင္သြင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္ သည္။

အဆိုႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ကခ်င္ျပည္နယ္ 
စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီးက ေဆြးေႏြးရာ 
တြင္ ျမစ္ႀကီးနားၿမိဳ႕၌ အမ်ားျပည္သူအပန္း 
ေျဖအနားယူနိုင္ရန္အတြက္ ကရိန္ေနာ္ 

အပန္းေျဖစခန္း၊ ဧရာဦးပန္းၿခံ၊ စိမ္းျမဧရာ 
ပန္းၿခံတို႔ရွိေနေၾကာင္း၊ ထို႔ျပင္ အမ်ားျပည္သူ 
မ်ား ပိုမိုဝင္ေရာက္အပန္းေျဖနိုင္ရန္အတြက္ 
ဧရာဦးပန္းၿခံအား တုိးခ်ဲ႕ျပင္ဆင္ေနေၾကာင္း 
တို႔ကို တင္ျပေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

ျပည္နယ္ေဂါက္ကြင္းမွေျမဧက ၄၀ 
ေက်ာ္မွာ ေဂါက္ကြင္းဥကၠ႒ပိုင္ေျမျဖစ္ၿပီး 
အခြန္လြတ္ေျမအျဖစ္ သတ္မွတ္ထားေသာ 
ေနရာျဖစ္ေၾကာင္း၊ က်န္သည့္ ႏွစ္ဧကေက်ာ္ 
မွာ ႏွစ္ ၃၀ ဂရမ္ျဖင့္ ပုဂၢလိကထံ ငွားရမ္း 
ထားေၾကာင္း၊ အကယ္၍ ျပည္သူ႔ဥယ်ာဥ္ 
အျဖစ္ ေျပာင္းလဲသတ္မွတ္လိုပါက ေဂါက္ 
ကလပ္ဖြဲ႕၏ သေဘာတူညီခ်က္ရရိွမွသာ 
စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕က ေဆာင္ရြက္ေပး 
၍ ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္းတို႔ကိုလည္း ဝန္ႀကီးက 
ျဖည့္စြက္ရွင္းလင္း ေျပာၾကားသြားခဲ့သည္။

ယင္းေဂါက္ကြင္းမွာ အစဥ္အဆက္တည္ 
ရွိလာသည့္ ေနရာျဖစ္သည့္အျပင္ ေငြက်ပ္ 
သန္းေပါင္းမ်ားစြာ အကုန္အက်ခံ တည္ 
ေဆာက္ထားသျဖင့္ ေျပာင္းေရႊ႕ရမည္ဆိုက 
ေျမေနရာအခက္အခဲ၊ ေငြေၾကးခက္အခဲမ်ား 
ရွိေနေၾကာင္းတို႔ကိုတင္ျပၿပီး အဆိုကို လႊတ္ 
ေတာ္တြင္ မွတ္တမ္းတင္ထားသင့္ေၾကာင္း 
ေျဖၾကားခဲ့သည္။

ဝန္ႀကီး၏ေျဖၾကားခ်က္အေပၚ အဆုိ 
တင္သြင္းခဲ့သူ ဦးေဇာ္ဝင္းက လႊတ္ေတာ္၏ 
အဆုံးအျဖတ္ကိုခံယူလိုေၾကာင္း တင္ျပ 
ေတာင္းခံ၍ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ရာ လႊတ္ေတာ္တက္ 
ေရာက္သူ ၄၅ ဦးအနက္ ေထာက္ခံသူ ၁၉ 
ဦးသာရွိခဲ့သျဖင့္ အဆိုပ်က္ျပယ္ေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္က ဆုံးျဖတ္ခဲ့သည္။
(ကုိးကား-http://www.myitkyinanewsjournal.com)

ျမစ္ႀကီးနားေဂါက္ကြင္းအား ျပည္သူ႔ဥယ်ာဥ္အျဖစ္သတ္မွတ္ေရး
အဆိုကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အမ်ားစု သေဘာမတူ

ဧၿပီ ၁၊ ၂၀၁၇

ယခုမတ္လကုန္တြင္ က်င္းပသည့္  
ဒုတိယအႀကိမ္ တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ စတုတၳပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
ဥပေဒ ၄ ခု အတည္ျပဳခဲ့သည္။ 

စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒ၊ ယစ္မ်ဳိးခြန္ 
ဥပေဒ၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာႏွစ္ တနသၤာရီ 
တုိင္းေဒသႀကီး ေဒသႏၲရ စီမံကိန္းဥပေဒ 
ႏွင့္ ၂၀၁၇ ခုႏွစ္ တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး၏ 
ဘ႑ာေငြအရအသုံးဆုိင္ရာ ဥပေဒတုိ႔ကုိ 
အတည္ျပဳခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။ 

ယင္းဥပေဒမ်ားအျပင္ တနသၤာရီတိုင္း 
ေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႔က ေပးပုိ႔ထားသည့္ 
တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး ျပတုိက္ႏွင့္ စာ 
ၾကည့္တုိက္ဥပေဒႏွင့္ တနသၤာရီတုိင္းေဒသ 
ႀကီး ဂုဏ္ထူးေဆာင္လက္မွတ္မ်ားႏွင့္ ဂုဏ္ 
ထူးေဆာင္ပစၥည္းမ်ား ခ်ီးျမႇင့္အပ္ႏွင္းျခင္းဆိုင္ 

ရာဥပေဒမ်ားကိုလည္း ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မတီ 
ႏွင့္ ဥပေဒေလ့လာသုံးသပ္ေရး ေကာ္မရွင္ 
အဖြဲ႔မ်ားက စိစစ္လ်က္ရွိေၾကာင္း တိုင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးခင္ေမာင္ေအးက 
ေျပာၾကားသည္။ 

ဒုတိယအႀကိမ္ တနသၤာရီတုိင္းလႊတ္ 

ေတာ္စတုတၳပုံမွန္ အစည္းအေဝးကုိ မတ္လ 
၂၈ ရက္ေန႔မွ ၃၁ ရက္အထိ က်င္းပခဲ့သည္။ 
ယင္းပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ ၾကယ့္ပြင့္ျပ 
ေမးခြန္း ၂၉ ခုႏွင့္ အဆုိတစ္ခုတုိ႔ကုိ ေမးျမန္း 
တင္သြင္းခဲ့သည္။ (ကုုိးကား - Tanintharyi  

Journal မွ ေကာက္ႏုတ္တင္ျပသည္။)

တနသၤာရီတုိင္းလႊတ္ေတာ္ ဥပေဒ ၄ ခု အတည္ျပဳ
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မတ္ ၂၅၊ ၂၀၁၇

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအေနႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ တင္ျပလာေသာအဆိုမ်ား၊ အႀကံျပဳ 
ခ်က္မ်ားကို အစိုးရအဖြဲ႔မွ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ရာတြင္ အစိုးရႏွင့္လႊတ္ေတာ္လုပ္ငန္း 
သေဘာသဘာဝ မတူညီေသာေၾကာင့္ စိတ္ 
ရွည္သည္းခံကာ ဆႏၵမေစာၾကရန္   ဧရာ 
ဝတီတိုင္းေဒသႀကီး ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္မန္းေဂ်ာ္နီ 
က ေမတၱာရပ္ခံသည္။ 

ပုသိမ္ၿမဳိ႕ ကမ္းနားလမ္းရွိ ၿမဳိ႕ေတာ္ခန္းမ 
တြင္ မတ္လ ၂၃ ရက္က ျပဳလုပ္ေသာ အမ်ဳိး
သားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ပါတီ ဧရာဝတီတိုင္း 

ေဒသႀကီး၊ ခ႐ိုင္ ၆ ခ႐ိုင္ႏွင့္ ၿမဳိ႕နယ္ ၂၆ ၿမဳိ႕ 
နယ္မွ အလုပ္အမႈေဆာင္မ်ား ေတြ႔ဆံုပြဲတြင္ 
၎က အထက္ပါအတိုင္း ေျပာၾကားသည္။  

“အခုလို တည္ေဆာက္ေရးကာလမွာ 
လူမႈေရး၊ ဘာသာေရး၊ လူမ်ဳိးေရးနဲ႔ ဒီမို 
ကေရစီေရး လူ႔အခြင့္အေရးအမည္ခံ အဖြဲ႕ 
အစည္းေတြရဲ႕ စိန္ေခၚမႈေတြနဲ႔ ရင္ဆုိင္ေန 
ရပါတယ္၊ ေစတနာအေရာင္ျပၿပီး အဖြဲ ႔ေတြ 
ရဲ႕အတၱကို ေရွ႕တန္းတင္တာေတြ ရွိေနတာ 
ေၾကာင့္ သတိရွိဖို႔လုိပါတယ္၊ တုံ႔ျပန္မႈေတြရဲ႕ 
အေျဖကိုသတိထားဖို႔လိုပါတယ္” ဟု ဝန္ႀကီး 
ခ်ဳပ္မန္းေဂ်ာ္နီက ေျပာသည္။ 

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက 

စံခ်ိန္စံၫႊန္းႏွင့္မညီသည့္ အရက္ခ်က္စက္႐ုံ 
မ်ားကို ထိေရာက္စြာ အေရးယူေပးရန္၊ 
တရားေရးမ႑ိဳင္ထိန္းမတ္ေပးရန္၊ ရပ္ေက်း
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးမ်ားႏွင့္ ဝန္ထမ္းမ်ားကို ထိန္း 
ေက်ာင္းၾကပ္မတ္ေပးရန္၊ ပညာေရးဌာန၏ 
လြဲေခ်ာ္မႈမ်ား တည့္မတ္ေပးရန္၊ တင္ဒါစည္း 
မ်ဥ္း၊ စည္းကမ္းမလုိက္နာသည့္ ကုမၸဏီမ်ား 
ကို ပြင့္လင္းျမင္သာအေရးယူေပးရန္ စသည္ 
ျဖင့္ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရကို တိုက္တြန္း 
သည့္အဆိုမ်ား တင္ခဲ့ေၾကာင္း၊ အစိုးရအေန 
ႏွင့္လုပ္ေဆာင္မႈမွာ အားရဖြယ္ရာ မရွိေသး 
ေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္အခ်ဳိ႕က ဆိုသည္။
(ကုုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္။)

ဧရာဝတီတုိင္းလႊတ္ေတာ္ ကုိယ္စားလွယ္မ်ား စိတ္ဆႏၵမေစာရန္ တိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေမတၱာရပ္ခံ

စဥ္ အမည္ မဲဆႏၵနယ္ ေမးခြန္းအေရအတြက္ အဆိုအေရအတြက္

၁ ေဒါက္တာေအာင္ေက်ာ္ေဌး လြိဳင္ေကာ္ (၁) ၄ အဆိုမရွိ

၂ ဦးတင္ျမင့္ လြိဳင္ေကာ္ (၂) ၆ အဆိုမရွိ

၃ ဦးသိန္းေအာင္ (ခ) စဲရယ္ ဒီးေမာ့ဆို (၁) ၁၀ ၂

၄ ဦးေဘာ့စ္ကိုု ဒီးေမာ့ဆိုု (၂) ေမးခြန္းမရွိ အဆိုမရွိ

၅ ဦးခင္ေမာင္ထြန္း (ခ) ေနာ္အီး ဖရူဆို (၂) ၂ ၁

၆ ဦးတီရယ္ ရွားေတာ (၁) ေမးခြန္းမရွိ အဆိုမရွိ

၇ ဦးေအးေရႊ ေဘာလခဲ (၁) ၁ အဆိုမရွိ

၈ ဦးစိုုးရယ္ ေဘာလခဲ (၂) ၁ ၁

၉ ဦးဝင္းျမင့္ ဖားေဆာင္ (၁) ေမးခြန္းမရွိ အဆိုမရွိ

၁၀ ဦးရန္ႏိုုင္ေဆြ ဖားေဆာင္ (၂) ၄ အဆိုမရွိ

၁၁ ဦးေအာင္ႏုုိင္ဦး မယ္စဲ့ (၁) ၁၆ ၃

၁၂ ဦးအယ္ေဖါင္းရွိဳ (ျပည္နယ္ဝန္ၾကီးခ်ဳပ္) မယ္စဲ့ (၂) ေမးခြန္းမရွိ အဆိုုမရွိ

၁၃ ဦးလွမ်ိဳးေဆြ ဗမာတိုင္းရင္းသားေရးရာဝန္ၾကီး ေမးခြန္းမရွိ အဆိုုမရွိ

၁၄ ဗိုလ္မွဴးၾကီးေဇာ္မ်ိဳးတင္ တပ္မေတာ္သားကုိယ္စားလွယ္ ေမးခြန္းမရွိ အဆိုုမရွိ

၁၅ ဗိုလ္မွဴးၾကီးေနထြန္း တပ္မေတာ္သားကုိယ္စားလွယ္ ေမးခြန္းမရွိ အဆိုုမရွိ

၁၆ ဗိုလ္မွဴးၾကီးေအာင္ခိုင္စုုိး တပ္မေတာ္သားကုိယ္စားလွယ္ ေမးခြန္းမရွိ အဆိုုမရွိ

၁၇ ဗိုလ္မွဴးမင္းသူ တပ္မေတာ္သားကုိယ္စားလွယ္ ေမးခြန္းမရွိ အဆိုုမရွိ

၁၈ ဗိုလ္မွဴးမ်ိဳးျမင့္ တပ္မေတာ္သားကုိယ္စားလွယ္ ေမးခြန္းမရွိ အဆိုုမရွိ

စုစုေပါင္း ၄၄ ၇

စဥ္ ေရးရာေကာ္မတီ အစည္းအေဝး ကြင္းဆင္းျခင္း အစီရင္ခံစာ ၾကားနာပြဲ 

၁ ဥပေဒျပဳေရးဆိုင္ရာေကာ္မတီ ၁၁ _ ၁ _

၂ ဥပေဒေလ့လာစိစစ္အၾကံျပဳေရးေကာ္မတီ ၈ _ _ _

၃ အစိုးရအာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ားႏွင့္ တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရးေကာ္မတီ ၄ ၉ _ _

၄ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းေစာင့္ၾကည့္စစ္ေဆးေရးေကာ္မတီ ၈ ၂၅ _ _

၅ တိုင္းရင္းသားလူမ်ိဳးမ်ားအေရးဆိုင္ရာေကာ္မတီ ၈ _ ၁ _

၆ တိုင္စာပစ္စာေလ့လာဆန္းစစ္ေရးအဖြဲ႔ ၈ _ _ ၈

စုစုုုေပါငး္ ၄၇ ၃၄ ၂ ၈

ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ေရးရာေကာ္မတီမ်ား၏ တစ္နွစ္တာစြမ္းေဆာင္ခ်က္မ်ား
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